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Zápisnica zo zasadnutia komisie kultúry 
dňa 19.2.2019 

 

Prítomní: Ing. Filip Kaľavský, PhDr. Jana Cibereová, Mgr. Miroslav Dufinec, MUDr. Iveta 
Jasovská, Mgr. Erika Šimková, Mgr. Michal Korpa, PhDr. Karina Obšatníková, Lukáš Očenáš, 
Mgr. Lenka Juročková, Róbert Kunč. 

Prizvaní: PhDr. Milada Tomková, Mgr. Eva Raffayová – v.z. PhDr. Hana Mondoková, Mgr. 
Gabriela Kramáreková – v.z. RNDr.Zdeněk Komárek, PhDr. Alena Vasiľová, PaedDr. Martin 
Molnár    
 
Program:  
 
1. Vyhodnotenie kultúrno-výchovnej činnosti MsKS za rok 2018. 
2. Informatívna správa o činnosti kultúrnych inštitúcii Košického samosprávneho kraja  na 
území mesta v roku 2018: ZOS, Hvezdáreň, ZKGZ, Zemplínske Múzeum, Matica slovenská. 
3. Plán kultúrnych aktivít v Michalovciach na 1. polrok 2019. 
4. Rôzne. 

 
Z účasti na zasadnutí Komisie kultúry sa ospravedlnila JUDr. Tímea Sotáková. Zasadnutie 
komisie otvoril a viedol predseda komisie Ing. Filip Kaľavský.  

R o k o v a n i e 

 

V úvode zasadnutia predseda komisie privítal členov komisie a prítomných radietľov 
kultúrnych inštitúcií v našom meste, ktorí boli pozvaní aby komisii predniesli informatívnu 
správu o činnosti v inštitúciách, ktorých sú riaditeľmi za rok 2018. V úvode zasadnutia po výzve 
predsedu, komisia kultúry schválila program zasadnutia.  

1. Vyhodnotenie kultúrno-výchovnej činnosti MsKS za rok 2018. 
 

Riaditeľka Mestského kultúrneho strediska v Michalovciach, PhDr. Milada Tomková, 
informovala prítomných o kultúrno-osvetovej činnosti Mestského kultúrneho strediska.  
/Vyhodnotenie kultúrno-výchovnej činnosti MsKS za rok 2018 Vám zasielame v prílohe./ 
 
Hlasovanie: Komisia kultúry berie na vedomie vyhodnotenie kultúrno-výchovnej činnosti 
Mestského kultúrneho strediska za rok 2018.  
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2. Informatívna správa o činnosti kultúrnych inštitúcii Košického samosprávneho kraja  na 
území mesta v roku 2018: ZOS, Hvezdáreň, ZKGZ, Zemplínske Múzeum, Matica slovenská. 
 
Zemplínska knižnica Gorazda Zvonického – Riaditeľka Zemplínskej knižnice Gorazda 
Zvonického v Michalovciach informovala prítomných o činnosti knižnice, o podujatiach 
i schválených projekt, vďaka ktorým si knižnica mohla zakúpiť napríklad nové knihy či regály. 
Knižnica taktiež organizuje aj autorské čítania kníh. 
/Podrobnú informatívnu správu Vám zasielame v prílohe/ 
 
Zemplínske múzeum – Štatutár Zemplínskeho múzea, PaedDr. Martin Molnár, prítmných 
informoval, že všetky realizované aktivity prebehli opäť v náhradných priestoroch v spolupráci 
s inými subjektmi, či kultúrnymi organizáciami. V roku 2018 vydalo Zemplínske múzeum dve 
brožúry, jeden zborník, muzeálne noviny a pracovné listy. Zemplínske múzeum  rozšíril svoj 
fond aj hodnotné diela.   
/Podrobnú informatívnu správu Vám zasielame v prílohe/ 
 
Hvezdáreň v Michalovciach – Pracovník hvezdárne, RNDr. Zdeněk Komárek , ktorý pre 
neprítomnosť riaditeľky informoval prítomných ich o aktivitách. Oproti predošlému roku, kedy 
bola hvezdáreň po rekonštrukcii bol rok 2018 miernejší aj na podujatia, aj na návštevníkov. 
Pracovníci hvezdárne pripravujú pre všetkých záujemcov o astronómiu pozorovania oblohy, 
pre deti rôzne aktivity a tvorivé dielne a zároveň rôzne zaujímavé prednášky v Mestskom 
kultúrnom stredisku.  
/Podrobnú informatívnu správu Vám zasielame v prílohe/ 
 
Zemplínske osvetové stredisko – Riaditeľka, Mgr. Eva Raffayová sa zo zasadnutia 
ospravedlnila, prítomných o činnosti informovala PhDr. Hana Mondoková. Uviedla, že 
Zemplínske osvtové stredisko organizuje prehliadky, festivaly, súťaže, výchovno-vzdelávacie 
podujatia. Sprístupňuje a uchováva ľudové tradície a tradičnú ľudovú kultúru.  
/Podrobnú informatívnu správu Vám zasielame v prílohe/ 
 
Matica slovenská – Riaditeľka, PhDr. Karina Obšatníková, prítomných informovala, že 
podmienky práce Matice slovenskej v Michalovciach sú náročné, nakoľko túto prácu vykonáva 
sama a priestory sú tiež obmedzujúce. Čo však neuberá na ich činnosti, spolupracujú so 
všetkými kultúrnymi inštitúciami v našom meste. Zároveň však organizujú aj samostatné 
podujatia, či už to bol Zlatý matičný hlások alebo podujatie Naše zvyky, naše tradície, náš 
Zemplín, ktoré bolo prepojením tohto moderného s ľudovým. Riaditeľka si pochvaľuje prácu 
aj s historikom PaedDr. Martinom Molnárom, ktorý je stále nápomocný, keď historici 
z Martina pre iné povinnosti nemôžu prísť prednášať žiakom a študentom do Michaloviec.  
  
 
Hlasovanie: Komisia kultúry berie na vedomie vyhodnotenie Informatívna správa o činnosti 
kultúrnych inštitúcii Košického samosprávneho kraja na území mesta v roku 2018: 
Zemplínske osvetové stredisko, Hvezdáreň v Michalovciach, Zemplínska knižnica Gorazda 
Zvonického, Zemplínske Múzeum, Dom Matice slovenskej /nepatrí pod Košický 
samosprávny kraj, ale je taktiež kultúrnou inštitúciou nášho mesta/ 
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3. Plán kultúrnych aktivít v Michalovciach na I. polrok 2019. 
 
Riaditeľka Mestského kultúrneho strediska v Michalovciach, PhDr. Milada Tomková 
prítomným rozdala Kultúrne aktivity, čo je vlastne prehľad všetkého čo pripravujú všetky 
kultúrne inštitúcie v meste. Zároveň uviedla, že tieto kultúrne aktivity sa priebežne dopĺňajú, 
nakoľko rôzne inštitúcie /základné a materské školy, kultúrne zariadenia či komerčné 
spoločnosti/ majú záujem o veľkú sálu Mestského kultúrneho strediska v Michalovciach. Ďalej 
dodala, že Plán aktivít je spracovaný po jednotlivých mesiacoch, keď sa vie dátum tak aj 
s dátumom a je uvedený hlavný organizátor. To znamená, že bližšie informácie k akcii podá 
hlavný organizátor. Podklady dodávajú všetky inštitúcie, MsKS je len garantom vydania 
Kultúrnych aktivít.  
/Plán kultúrnych aktivít nájdete v brožúre, ktorú ste obdržali na zasadnutí komisie kultúry/ 
 
Hlasovanie: Komisia kultúry berie na vedomie Plán kultúrnych aktivít v Michalovciach na I. 
polrok 2019. 
 
4. Rôzne 
 
PhDr. Karina Obšatníková – prítomných pozvala na podujatie Hrdinovia Malej vojny – 80. 
Výročie vyvrcholenia tragických udalostí na východnom Slovensku v roku 1939, ktoré sa 
uskutoční 29. marca v Zlatom býku o 8.30 hod. 
 
Róbert Kunč – u prítomných sa informoval, ako to je s marketingom pri organizovaní 
kultúrnych podujatí v našom meste, ako je to s propagáciou. 
 
Prítomní riaditelia kultúrnych inštitúcií zhodne reagovali, že svoje podujatia si propagujú sami, 
či už na svojich stránkach, v miestnych novinách, v miestnej televízii a na stránke mesta. Sú 
s propagáciou spokojní, ako aj so spoluprácou s Mestom Michalovce 
 
Mgr. Lenka Juročková – reagovala, že možno by bolo vhodné vytvoriť novú facebookovú 
stránku, kde by sa propagovali všetky kultúrne aktivity v našom meste.  
 Mgr. Miroslav Dufinec – vyjadril názor, že možno by to bolo pre občanov zmätočné 

a Michalovčana by stratili prehľad.  
 PhDr. Alena Vasiľová – povedala, že na podujatia knižnice dostáva pozvánku každý 

čitateľ do emailu a aj napriek tomu nepríde. 
 
Prítomní skonštatovali, že v meste je nezáujem zo  strany obyvateľov o kultúru 
v Michalovciach.  
 
Ing. Filip Kaľavský – predseda komisie reagoval, že by bolo potrebné urobiť anketu medzi 
obyvateľmi, s otázkou, aké podujatia by v Michalovciach chceli vidieť alebo zažiť. Položil tiež 
prítomným otázku či by nebolo vhodné podujatia obmeniť. 

 PhDr. Milada Tomková – reagovala, že v Michalovciach sa organizujú podujatia, 
ktoré už majú svoju tradíciu, ale i také, ktoré sú jednorazové.   

Ing. Filip Kaľavský – predseda komisie sa informoval, kto vyberá program a pracuje na 
dramaturgii Mestského kultúrneho strediska v Michalovciach 
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 PhDr. Milada Tomková – program Mestského kultúrneho strediska vyberá 
k tomu určené oddelenie KVaI na čele s riaditeľkou. Robia tak na základe toho, 
o čo sa zaujímajú Michalovčania, na základe toho, aké ponuky od umelcov či 
agentúr dostávajú, na základe toho, čo je aj v meste Michalovce aktuálne 
a podobne. Pokračovala tiež, že veľmi dôležitý je aj rozpočet, na ktorý je MsKS 
a jeho činnosť viazané. Dodala tiež, že tak ako štatutára, organizačnú štruktúru, 
tak aj rozpočet schválilo Mestské zastupiteľstvo v Michalovciach. Pokračovala, 
že nesmieme zabudnúť na to, že veľká sála MsKS je jediná sála so 431 miestami 
v našom meste. V tejto sále sa uskutočňujú všetky podujatia, ktoré organizuje, 
nielen MsKS, ale aj materské, základné školy, ostatné kultúrne inštitúcie 
v našom meste a komerčné agentúry. Je takmer stále obsadená, nehovoriac 
o tom, že táto jediná sála sa využíva aj na Kino Centrum – od utorka do nedele 
vo večerných hodinách, vez víkend aj popoludní. 

Ing. Filip Kaľavský – predseda komisie navrhol, aby sa v našom meste prezentovali aj 
alternatívne – moderné skupiny a umelci. Usúdil tak na základe toho, že sa pohybuje medzi 
známymi, ktorým v našom meste takéto kapely chýbajú.  

 Michal Korpa – reagoval, že nakoľko sa v kultúre pohybuje už niekoľko rokov, 
vie usúdiť o čo je v Michalovciach záujem, aj na základe návštevnosti podujatí, 
myslí si, že takéto kapely sú vhodné pre bratislavský kraj, nie pre michalovský 
okres.  

 MUDr. Iveta Jasovská – vyjadrila názor, že takýmto kapelám a ich koncertom by 
sa mali venovať súkromné objekty v našom meste.  

 Mgr. Miroslav Dufinec – vyjadril názor, že si nemyslí, že by takéto kapely 
dokázali v Michalovciach vypredať MsKS 

 PhDr.Milada Tomková – dodala, že v našom meste si každý nájde to svoje, 
napríklad MsKS pripravuje v marci koncert slovenskej jazz-pop-funkovej kapely 
- Eugen Botos Finally Finally /takéto koncerty sa konajú v sále – Zlatý býk/.  

Ing. Filip Kaľavský -  predseda komisie sa u riaditeľky MsKS informoval, ako je to s návštevou 
členov Kultúrnej komisie pri Mestskom zastupiteľstve v Michalovciach na kultúrnych 
podujatiach v Mestskom kultúrnom stredisku.  

 PhDr. Milada Tomková – odpovedala, že na nekomerčné podujatia sú všetci 
členovia komisie srdečne pozvaní a je pre nich vyčlenený štvrtý rad. Na 
komerčné podujatia si musia zakúpiť vstupenky, pretože MsKS nesie 
zodpovednosť za dodržanie podmienok podpísaných zmlúv s jednotlivými 
agentúrami.  

 Ing. Filip Kaľavský – prítomným i riaditeľke MsKS prečítal úvodné slová Štatútu 
Komisie kultúry: „Komisia kultúry MsZ v Michalovciach (ďalej len Komisia) je 
zriadená mestským zastupiteľstvom Michalovce v zmysle zák. č. 369/1990 Zb. 
o obecnom zriadení ako poradný, iniciatívny a kontrolný orgán, ktorý pracuje 
v oblasti kultúry v rozsahu určenom týmto štatútom, VZN mesta Michalovce, 
uzneseniami MsZ.“ 

 PhDr. Milada Tomková – zopakovala už povedané slová a prítomných pozvala 
na všetky podujatia.  

 
Mgr. Lenka Juročková – pozvala prítomných na výstavu Zdravie&Krása, v dňoch 22. – 23. 
februára v Tržnici v Michalovciach. 
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Z marcového programu zasadnutia, ktoré sa uskutoční 12. marca sa bod 2. Prerokovanie 
návrhu zápisu do kroniky za rok 2018 a bod 4. Vyhodnotenie rozpočtu MsKS za rok 2018 
presúva na aprílové zasadnutie Komisie kultúry, z dôvodu, že kronikár mesta nebude mať ešte 
tento návrh pripravený a zároveň riaditeľka MsKS informovala, že tento materiál bude ešte 
tiež pred dokončením.  
 

Ing. Filip Kaľavský v. r. 
                                                                                                                        predseda komisie 

 

 

Zapísala: Mgr. Adela Vojnová 


